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Šestomesečna potrošnja kiseonika pre pandemije u KBC Zvezdara sada dovoljna samo za jedan dan 

Direktor KBC Zvezdara Petar Svorcan kaže za RTS da se u toj zdravstvenoj ustanovi održava trend da 

dnevno prime isti broj bolelih od kovida 19 koliko ih i otpuste. 

"Od juče do danas primili smo 58, a otpustili 53, taj trend se održava poslednjih sedam dana, Pedeset 

pacijenata je na Intenzivnoj nezi, 22 na respiratoru", navodi Svorcan. 

Kako navodi Svorcan, u prvom ciklusu najborniji su bili pacijenti između 30 i pedest godina u drugom 

srednje životne dobi dok sada dominiraju pacijeti stariji od 60 godina. 

Prema njegovim rečima, svi skoršnji prijemi su teži pacijenti pa je neophodno da im se obezbedi mesto 

sa kiseonikom. 

Svorcan zato ukazuje da je potrošnja kiseonika u KBC Zvezdara mnogo veća nego što je bila pre 

pandemije. 

"Najveća potrošnja kiseonika u jednom danu bila je sedam tona i sto kilograma, prosečno poslednjih 

nedelju dana između šest i po i sedam tona, što je ranije bila šestomesečna potrošnja", ukazuje Svorcan. 

"Kod zaposlenih koji su izlečeni od kovida 19 primetili smo zamor i malaksalost, i teže se vraćaju u radni 

pogon". Svorcan naglašava da je još rano govoriti o dugoročnim posledicama kovida 19. 

KBC Zvezdara je od sredine novembra treći put u kovid sistemu i od tada je u bolnici zbrinuto 1.600 

pacijenata. 



 
 

 

 

"Moramo shvatiti da će cela 2021. godina biti godina vakcinacije" 

Međunarodni konsultant za imunizaciju u Unicefu i Svetskoj banci Dragoslav Popović ističe za RTS da su 

vakcine protiv kovida 19 svetlo na kraju tunela, ali upozorava da je taj tunel još uvek dugačak. Dodaje da 

je važno što smo dobili prve vakcine koje su efikasne i bezbedne. 

Dragoslav Popović je gostujući u Dnevniku RTS-a rekao da dolazi još vakcina u narednim nedeljma i 

mesecima i da će to poboljšati situaciju kada je reč o njihovoj dostupnosti i cenama. 

Navodi da su vakcine stigle u praovm momentu kao rezultat ogromne mobilizacije nauke i tehnologije, u 

momentu kada su one najviše potrebne. 

Popović je dodao da greše oni koji porede vakcine iz ranijeg perioda i vakcine protiv korone, jer su ove 

druge napravljene u rekordnom roku. 

"Ali ovo je 21. vek i hoću da gledamo na vakcinu kao model za ubuduće", poručio je Popović. 

Kako je rekao, sve vakcine su išle različitim putevima, ali se došlo do istog rezultata. 

Za građane i medicinske radnike je važno znaju da se većina vakcina prima u dve doze, i da su tek posle 

druge doze zaštićeni od bolesti. 

Popović kaže da je važno da se ne preskoči nijedan korak i da se dokazi o bezbednosti i neškodljivosti 

vakcine provere preko regulatornih tela koja su najvažnija brana za svaku zemlju. 



 
 

Vakcinacija će potrajati  

Smatra i da je to što su Britanci i Kinezi već krenuli u imunizaciju znak prestiža i da će vakcinacija sigurno 

dugo trajati. 

"Moramo shvatiti da će cela 2021. godina biti godina vakcinacije, ali i rešenja problema koji imamo 

danas", rekao je Popović. 

Kada je reč o tome ko će prvi primiti vakcine, navodi da postoji globalna strategija koja ide u nekoliko 

koaraka. 

Prvo će primiti vakcine oni koji su na prvoj liniji fronta, zdravstveni radnici, zatim, oni koji su u 

povećanom riziku. 

Popović kaže da je cilj vakcine da nam pomogne da podignemo kolektivni imunitet sa vrlo malom 

cenom. Dodaje i da onima koji su već preležali kovid vakcina neće štetiti. 

 

 

U Kragujevcu otvorena treća kovid ambulanta za odrasle i jedna pedijatrijska 

Zbog nestabilne epidemijske situacije, porasta broja zaraženih i oko hiljadu građana koji se javljaju na 

pregled u respiratorni centar Doma zdrvlja i Zavod za zdravstvenu zaštitu radnika u Kragujevcu, od danas 

je u kovid sistemu još jedan objekat Doma zdravlja i pedijatrijska kovid ambulanta. 

U zdravstvenoj ambulanti broj 1, šest medicinskih ekipa, svakodnevno u dve smene, zbrinjavaće 

pacijente sa sumnjom na infekciju koronavirusom. 



 
 

Doktor Sanja Kojić, šef kovid ambulanti Doma zdravlja u Kragujevcu kaže da u tim ambulantama pacijenti 

mogu da obave pregled, laboratorijske analize, antigensko testiranje i pi-si-ar testiranje. 

Gužve ispred kovid ambulanti u Kragujevcu se ne smanjuju. Dvadeset šest lekarskih ekipa Doma zdravlja 

ne staje do ponoći. Ostaju i duže, dok i poslednji pacijent ne bude pregledan. 

"Ima pacijenata koji još ne veruju u koronu i ne veruju nama i onda čekaju danima sa temperaturom. 

Sami se leče i kada dođu, to su već komplikacije, obostrane upale pluća", ističe Kojićeva. 

Povećan je i broj pregleda dece školskog uzrasta, pa je u specijalističkoj službi Doma zdravlja, otvorena 

dečja kovid amulanta. Pedijatrima se javljaju mališani koji su imali kontakt sa pozitivnom osobom i sa 

mogućim simptomima koronavirusa. 

Doktorka Mirjana Ilić, načelnica Službe za zdravstvenu zaštitu školske dece, kaže da se neposredno posle 

pregleda rade brze biohemijske analize, krvna slika, CRP, ali i brzi antigenski test koji vrlo brzo stiže i daje 

usmerenje pedijatru za dalje lečenje. 

Prema njenima rečima,  imaju mogućnost da po potrebi urade pi-si-ar testiranje i radiografsko snimanje 

pluća. 

Sva deca sa težom kliničkom slikom upućuju se na dalje lečenje u pedijatrijsku kliniku Kliničkog centra u 

Kragujevcu. 

U toj zdravstvenoj ustanovi hospitalizovano je 320 pacijenata od kojih je 56 na intenzivoj nezi, a na 

respiratoru je 26 osoba.   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

KORONA PRESEK PO GRADOVIMA Četvrtina zaraženih i dalje u Beogradu, na listi žarišta JOŠ TRI 

GRADA 

U danu kada brojimo 6.557 zaraženih virusom korona, Beograd, Novi Sad i Kragujevac i dalje su najveća 

žarišta, a samo u prestonici su u poslednja 24 sata registrovana 1.583 slučaja novozaraženih, što je 

porast u odnosu na jučerašnji dan. 

Ovo je ipak značajan pad broja zaraženih u Beogradu u odnosu na prethodni period. 

Na ovoj crnoj listi, odmah nakon Beograda našao se Novi Sad sa 475 zaraženih, a nakon njega i 

Kragujevac, sa 303 novoregistrovana slučaja virusa korona. Na listu sa više od 200 zaraženih novim 

virusom spada i Kraljevo sa 238 novih slučajeva. 

Broj obolelih na dnevnom nivou u Nišu se smanjuje i u poslednja 24 sata broji 180 novih slučajeva, a 

među gradovima koji danas imaju više od 100 novoobolelih nalaze se i Vranje sa 140, Valjevo sa 131 

pozitivnom osobom, subotica sa 127 slučajeva kovida, Čačak sa 121 novoobolelim, Pančevo sa 120, kao i 

Užice, koje je na granici sa tačno 100 novoregistrovanih slučajeva. 

Šabac broji 98 novih slučajeva, Leskovac 93, Smederevo 77, Velika Plana i Zrenjanin imaju po 76 

novozaraženih, a Prokuplje 75. 

Ostala mesta u Srbiji zabeleženo je manje od 70 novozaraženih. 

U poslednja 24 sata u Srbiji je na korona virus testirano 15.697 osoba, njih 6.557 je pozitivno, dok je 

nažalost 56 osoba preminulo. 

Prema poslednjim podacima Ministarstva zdravlja i Instituta "Batut", na respiratorima u bolnicama širom 

Srbije nalazi se 283 pacijenata. 



 
 

Ponedeljkom inače imamo manji broj novozaraženih, jer se manje ljudi i testira tokom vikenda, a 

današnje brojke zapravo odražavaju stanje upravo od vikenda. 

Dosadašnji crni dnevni rekordi su: najviše pozitivnih u jednom danu - 7.999, najviše ljudi na 

respiratorima - 288, najviše testiranih - 22.837 i najviše preminuih - 69. 

 

 

"Vakcina protiv kovida za 'DOBAR DEO' POPULACIJE POČETKOM 2021." Savić: Proces registracije isti je 

i u Srbiji i u svetu 

Verujem će tokom prvog kvartala iduće godine dobar deo populacije u Evropi da se vakciniše protiv 

korona virusa i naša zemlja će biti deo tog procesa. Šta će značiti taj "dobar deo", tek ćemo da vidimo, ali 

mislim da se ide ka tome i da bi tako moralo da bude – kaže doktor Miroslav Savić, član Komisije za 

registraciju lekova pri Agenciji za lekove i medicinska sredstva (ALIMS). 

On ističe da kada govorimo o registraciji vakcina protiv korone ništa se u Srbiji ne dešava što se ne 

dešava u ostatku sveta, podsećajući da i pri Američkoj agenciji za lekove FDA postoji mehanizam za hitno 

odobrenje vakcine. 

- I na globalnom nivou i u Srbiji procedure za registraciju vakcine odvijaju se u okviru postojećih 

zakonskih okvira – ističe Savić za "Danas". 

Upitan o načinu na koji bi vakcine protiv korone mogle biti odobrene za upotrebu u Srbiji, odnosno pod 

kojim uslovima, sagovornik "Danasa" kaže da je to pre svega pitanje za Agenciju za lekove. 

Na drugoj strani, on napominje da su sve vakcine o kojima se trenutno govori "relevantne" i da će u 

Evropi biti prisutno više od dve-tri vakcine za upotrebu. 



 
 

- Verujem da će u programu vakcinacije u Zapadnoj Evropi učestvovati i vakcine koje nisu razvijene u 

zapadnoevropskim zemljama zato što postoje razlika između pojedinih vakcina u obuhvatu, odnosno 

neće svaka vakcina biti odobrena za sve kategorije stanovništva – navodi Savić objašnjavajući da u 

zavisnosti od načina na koji su sprovedena klinička ispitivanja neke vakcine mogu biti odobrene za 

posebne starosne kategorije ili kategorije stanovništva sa određenim hroničnim bolestima. 

On kaže da strah od vakcine postoji i u drugim zemljama sveta, ne samo u Srbiji, ali i napominje da je 

vakcinacija civilizacijska tekovina neophodna u trenutku kada se ceo svet suočava sa najvećim 

javnozdravstvenim izazovom od početka 20. veka. 

Srpska agencija za lekove do sada je dobila dokumentaciju koja se odnosi na Fajzer-Biontek vakcinu, a 

rečeno je i da je u Srbiju stiglo 20 doza vakcine Sputnjik V za laboratorijsko ispitivanja. 

Miroslav Savić nije mogao da kaže da li je uz Sputnjik V stigla i prateća dokumentacija koja se odnosi na 

klinička ispitivanja ove vakcine, upućujući nas na ALIMS. 

Predstavnik za medije ALIMS-a Pavle Zelić prošle nedelje kazao je za N1 da je ceo proces provera vakcina 

koje su stigle u Srbiju na početku, dodajući da će se ALIMS potruditi da se ispune sve procedure u što 

kraćem roku. 

- Naš ključni parametar (za davanje dozvole prim. aut.) je dobijanje dozvole od matične zemlje, u slučaju 

Fajzerove vakcine to je Agencija za hranu i lekove (FDA), i drugih referentnih zemalja, pre svega mislimo 

na Kanadu, Japan i Švajcarsku – rekao je Zelić. 

Američka agencija za hranu i lekove trebalo bi da da svoje konačno mišljenje o upotrebi Fajzerove 

vakcine u Americi 10. decembra, kada će i široj javnosti postati dostupna dokumentacija koja prati ovu 

vakcinu. 

Prošle nedelje Fajzerova vakcina dobila je dozvolu za upotrebu u Velikoj Britaniji, dok je Evropska 

agencija za lekove EMA navela da će svoju odluku o dozvoli za upotrebu Fajzerove vakcine dati krajem 

decembra. 

Na drugoj strani, Sputnjik V registrovan je za upotrebu u Rusiji, a nema informacija da li je 

dokumentacija za ovu vakcinu predata i Evropskoj agenciji za lekove čije mišljenje prate EU države. 

Među zemljama Evropske unije do sada je jedino Mađarska pokazala interesovanje za Sputnjik V, koji bi 

po nekim najavama mogla i da proizvodi, što je naišlo na kritiku drugih članica. 

Vakcine prigrabili najbogatiji 

Pre nego što je i jedna od potencijalnih vakcina za korona virus dobila dozvolu za upotrebu, zemlje širom 

sveta kupile su čak 7.3 milijarde doza dok je još 2.65 milijardi doza bilo predmet pregovora, pokazuje 

izveštaj Djuk univerziteta iz Amerike. Pri tome najveći deo ovih doza kupile su bogate države (3.8 

milijardi) dok su srednje razvijene obezbedile 2.7 milijardi doza. Pri tome, srednje razvijene zemlje 

osigurale su uglavnom količine koje će biti dovoljne za samo jedan deo stanovništva dok u najbogatijim 



 
 

državama to nije slučaj. Na primer, Kanada je do sada kupila toliko veliki broj doza vakcina da bi mogla 

da imunizuje celokupnu populaciju i to pet puta. 

Djuk navodi da nemaju podatke o tome da su siromašne države sklopile bilo kakve dogovore sa 

farmaceutskim kućama za nabavku vakcina, što znači da će imunizacija u siromašnim zemljama isključivo 

zavisiti od Kovaks programa, čiji je cilj ravnomerna distribucija vakcina svima u svetu. Problem je 

međutim taj što je Kovaks do sada uspeo da obezbedi 700 miliona doza, što je nije ni približno dovoljno 

za imunizaciju 20 odsto celokupne svetske populacije, što je cilj. 

 

 

Vučević: Efekte mera videćamo za pet do osam dana, u Novom Sadu vidljivo je zaravnjenje situacije 

Efekti mera koje su preduzete tokom vikenda u cilju sprečavanja daljeg širenja korona virusa biće vidljivi 

u narednih pet do osam dana, a u Novom Sadu vidljivo je zaravnjenje situacije što se tiče visokog broja 

inficiranih, ali i dalje nema stabilizacije, izjavio je danas gradonačelenik Novog Sada Miloš Vučević. 

Vučević je u uključenju za TV Prva rekao da veruje da će mere koje su preduzete tokom vikenda, a tiču se 

zatvaranja radnji ugostiteljskih i trgovinskih objekata, dati rezultate i da će doći do smanjenja broja 

zaraženih, i hospitalizovanih. 

"U Novom Sadu vidimo jedno zaravnjenje situacije što se tiče inficiranih u visokim brojevima ali 

stabilazaciju još nemamo, i dalje je eksponencijalni rast i očekujem da taj trend preokrenemo i vidimo 

narednih dana pad broja inficiranih", rekao je Vučević. 

Dodao je da se i dalje u Covid amblanti obavi oko 1.200 pregleda dnevno i da se otkrije oko 400 do 500 

novoinficiranih na dnevnom nivou. U subotu je, kaže, otvorena i privremena bolnica na novosadskom 

sajmu u kojoj je juče smešteno 30 pacijenata. 



 
 

"Važno je da građani budu odgovorni i disciplinovani. Verujem da ćemo za pet do osam dana videti 

efekte mera", rekao je Vučević i dodao da je veći deo ugostiteljskih objekata tokom vikenda poštovao 

mere, ali da je bilo posla i za komunalnu miliciju i inspekciju jer je bilo primera da su ljudi sedeli u 

objektima koji su bili zaključani. 

Vučević je naveo da je važno da mere budu dobro odmerene i da zdravlje građana nema cenu, ali i da se 

nada da će se sačuvati i ekonomija. Podsetio je da se zakupcima poslovnog postora daju popusti, kao i 

olakšice za najugroženije sektore. 

 

 

U Narodnom frontu ove godine rođeno najviše beba u poslednje dve decenije 

Proteklog vikenda u GAK Narodni front rođeno je 46 beba – 25 dečaka i 21 devojčica, od početka godine 

7.245 beba, kaže direktor te klinike Željko Miković. 

On je za RTS rekao da se do kraja godine očekuje da bude rođeno 7.800 beba, što je najveći broj 

novorođenčadi za poslednjih 20 godina. 

Miković je naglasio da na klinici postoji posebno odeljenje za zaražene žene, da je u tom odeljenju do 

sada bio 91 porođaj i da su sva deca rođena zdrava. 

„Ukoliko se kod žene tokom trudnoće jave simtomi koronavirusa ona treba da se javi u kovid ambulantu, 

a ukoliko imaju neke ginekološke simptome treba da se jave u neku od ginekoloških klinika”, rekao je 

Miković. 

Sve žene koje su se porodile na odeljenju za kovid trudnice osećaju se dobro, kao i njihove bebe. 



 
 

„Bebe ne mogu da čekaju i divno je da u ovakvoj godini imamo rekordan broj rođenih beba. Maksimum 

je učinjen da porodilje budu bezbedne kao i bebe. Obezbeđeni su sanitarni uslovi, imamo dovoljno 

osoblja. Rade se i sve onkološke operacije, kao i hitni slučajevi”, objasnio je Miković, prenosi Tanjug. 

Savet je da majke doje decu, jer se virus ne prenosi preko mleka. 

 


